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Plats och tid Stadshuset, sessionssalen, Ludvika, kl. 9.00 

Beslutande ledamöter 
 

HåGe Persson (M), kommunstyrelsen 
Åsa Bergqvist (S), vård- och omsorgsnämnden 
Susanne Andersson (S), kultur- och fritidsnämnden 
Sören Finnström (S), samhällsbyggnadsnämnden 
Alexander Trygg (SD), styrelsen för LudvikaHem AB 
Ann-Christin Wärnberg, PRO Ludvika 
Ulla-Britt Öberg, PRO Grängesberg 
Berit Selkman, PRO Grangärdebygden 
Leif Lagerquist, PRO Gonäs 
Lars Öberg, PRO Säfsnäs 
Anne-Marie Lindström, PRO Saxdalen 
Leif Johansson, SPF Seniorerna 
Pia Andersson, Grangärdebygdens SPF 
Helena Bååth, SKPF till § 9 
 

Ej beslutande ersättare Sten G Johansson (V), kultur- och fritidsnämnden  till § 8 
Åke Henriksson, PRO Ludvika 
Siv Kniif, PRO Gonäs 
Jeanette Schander, PRO Säfsnäs 
Ingegerd Andersson, PRO Saxdalen 
Nils Nyström, Grangärdebygdens SPF 
 

Övriga närvarande Tjänstemän 
Eva Björsland, vård- och 
omsorgsförvaltningen 
Mikaela Nordling, kommunstyrelsens 
förvaltning 

Övriga 
Lars Lindblom, § 5 
Ulf Rosenqvist §§ 6 och delar av 7 
Pernilla Andersson §§ 7-8  
Lotta Daun Messing §§ 7-8 
Cathrine Flodström Backlund §§ 7-9 

 
Underskrifter 

 Sekreterare  Paragrafer § 1 - 10 
 Mikaela Nordling  

 Ordförande   
 HåGe Persson  

 Justerande   
 Pia Andersson   
 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 2020-02-20 Paragrafer § 1 - 10 

Datum då anslaget sätts upp [Datum] Datum då anslaget tas ned [Datum] 

Förvaringsplats för protokollet Protokollet förvaras på Stadshuset 
 

Underskrift   
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§ 1  

Val av justerare 

Beslut 
Pia Andersson (SPF )väljs till protokolljusterare.  
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§ 2  

Genomgång av föregående protokoll 

Beslut 
Protokollet läggs till handlingarna.  
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§ 3  

Dagordningen godkänns (med ev. ändringar) 

Beslut 
Dagordningen godkänns.   
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§ 4  

Aktuellt från nämnderna 

Kommunstyrelsen, HåGe Persson 
En första kontroll av ekonomin för 2019 har gjorts. Prognoserna våren 2019 
visade på underskott, men tack vare hårt arbete når kommunen ett 
överskottsresultat på 37,9 mnkr. Personalminskningar gjorts inom 
kommunstyrelsen och samhällsbyggnadsförvaltningen. Avtalstrohet bidragit till 
resultatet och likaså bemanningsoptimering på vård- och omsorgsförvaltningen. 
Driften går fortfarande back ca 10 mnkr på den skattefinansierade delen. 
Taxefinansierade verksamheten går 13 mnkr back. Den fastighetsnära 
insamlingen blev dyrare än beräknat. Man har reserverat medel för bl.a. rivning 
av fabriken i Fredriksberg och sanering av Väsman strand.  

Annons kommer ut angående ny kommundirektör. Blir även VD för Stadshus 
AB.  

Fortsätter arbetet som påbörjats med strukturplanerna, även om resultatet ser 
bra ut just nu. Det ser ut som att Ludvika får ca 9-10 mnkr extra från staten. 
Pengarna är inte öronmärkta.  

Kultur- och fritidsnämnden 
Haft 100 års jubileum för Ludvika stad. Blir fler jubileer detta år. Dan 
Anderssons minnesår – han dog för 100 år sedan. Bättre artister, arrangemang 
även utanför Dan Andersson veckan. Håller på med en allmän broschyr om 
Dan Andersson och de miljöer han vistades i. Kommer att bli ett minnesmärke 
av något slag över Dan Andersson. Charlie Norman skulle ha fyllt 100 år om 
han hade levt, blir ett litet jubileum kring det. Biblioteket i Gallerian fyller 10 år, 
ska firas runt midsommar. Sporthallen fyller 50 år, det ska uppmärksammas i 
september. Finnmarken fyller 400 år, ska göras något i samarbete med de 
föreningar som jobbar med dessa frågor.  

Må Bra dagar – möjligt för föreningar och organisationer att delta.  

Nationaldagsfirandet – kommunövergripande grupp planerar firandet.  

Information om sidan Utbildningar och föreläsningar för föreningar på 
webbplatsen – finns möjlighet att delta och ordnas en del för föreningar. Ta 

https://www.ludvika.se/uppleva-och-gora/foreningar/utbildningar-och-forelasningar
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kontakt med Ursula Furtig om man vill lämna synpunkter. Fokus är barn och 
ungdom, men finns aktiviteter även för äldre.  

Susanne informerar om nyhetssidan ”Bra satsningar för föreningar” på 
kommunens webbplats.  

Synpunkt om att det finns för lite aktiviteter för äldre förs fram. PRO hade 
önskemål en boulebana i nya stadsparken och den ströks. 

LudvikaHem, Alexander Trygg 
Säkrat lånen så man klarar dem under en längre tid. I övrigt inte så mycket mer 
än att man ska sälja ut fyra procent av LudvikaHems bestånd. Invigning på 
måndag i gamla kommunalhuset i Grängesberg.  

Samhällsbyggnadsnämnden, Sören Finström 
Sören undrar om systemet för sandning fungerat. Rådet säger att det fungerat, 
även om det ju varit en vinter man inte behövt sanda mycket.   

Bysjöstrand – detaljplan på gång. Ska vinna laga kraft i juni.  

Genomfarten – planerad start i år, ska pågå till 2023.  

Vision Grängesberg 2.0 – finns budgeterat pengar till i år, så arbetet ska 
påbörjas. Kyrkviken – är framdraget vatten till kiosken nu. Lyft för stranden.  

Nya golfbanan ska flytta till Väsman strand, är beräknad vara klar till sommaren 
2020. Även byggts lekpark i Stadsparken och i Grängesberg.  

Vision Fredriksberg ska påbörjas på motsvarande sätt som man gjort med 
Grängesberg. HåGe Persson informerar om att kommunen satsar mycket 
pengar på övriga delar i kommunen.  

Fråga om syftet med räkneverket som räknar cyklar på Fredsgatan och vad 
statistiken används till. Sören ska ta reda på hur siffrorna följs upp till nästa 
möte.   

Information och diskussion om vad som hänt i frågan med Sunnansjö 
vägförening.  

Vård- och omsorgsnämnden, Åsa Bergkvist 
Fanns 690 000 kronor att fördela ut till såväl pensionärsföreningar som 
handikappföreningar och dessa är nu utbetalda. Då fullmäktige fattade beslut 
om kommunens budget avsattes 500 tkr för att kunna göra extra satsningar till 
de föreningar som inte är idrottsföreningar. Nämnden har äskat 160 tkr extra, 

https://www.ludvika.se/nyheter-och-servicemeddelanden/nyheter/2020-01-29-bra-satsningar-pa-foreningar-och-allmanhet
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men har inte fått svar om de får pengar ännu. Fördelas då de fått besked om 
hur mycket pengar de får.  

Nämnden landar på ett underskott på 7,2 mnkr. Otroligt bra jobbat av 
förvaltningen och dess medarbetare. Prognosen vid halvårsskiftet var minus 26 
mnkr. De åtgärder nämnden beslutat om har gett effekt. Grundbemanningen är 
tillräcklig för att klara av uppdraget. Har sparat på de timanställda. Inga varsel är 
lagda.  

Budgetramen för driften 2020 är beslutad till 578 mnkr. Därtill har nämnden 
fått 500 tkr för att kunna göra satsningar på utemiljöerna runt äldreboendena.  

Nämnden följer månatligen beviljade beslut och verkställigheten av dem. Om 
nämnden inte verkställer inom tre månader är nämnden skyldig rapportera till 
Socialstyrelsen. I november 2019 var det ingen som hade behövt vänta längre 
än tre månader på plats på särskilt boende. I december var det tre personer, 
varav två hade tackat nej till erbjuden plats. I januari har nämnden en person 
som väntat längre än tre månader, men personen ifråga har tackat nej till 
erbjuden plats.  

Nämnden kan ta del av statliga satsningar för att motverka ensamhet bland 
äldre och öka kvalitén i vården av dementa.  

Nämnden ska se över styrdokument och rutiner som handlar om säkerhet och 
krisberedskap.  

Ökat fokus på att fortsätta arbeta med ”nära vård”. Görs i samverkan med 
framförallt Region Dalarna.  

Inom anhörigstödet kommer det att ske lite förändringar då Torild Ibsen, som 
idag fungerar som anhörigsamordnare slutar. Yvonne Lavitskij tar över.  
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§ 5  

Ludvikamodellen 
Lars Lindblom, VD för Samarkand och projektledare för ”Ludvikamodellen” 
informerar om projektet. Gick in som projektledare från och med 1 augusti 
2019.  

Ludvikamodellen handlar om att minska antalet personer med försörjningsstöd 
och få ut personer i jobb. Just nu handlar det mycket om att landa i hur man 
ska lyckas med uppdraget och få samverka kring en gemensam målbild. 
Ludvikamodellen ska omfatta alla som har försörjningsstöd och det är ett 
långsiktigt arbete som görs.  

Fanns många åtgärder och aktiviteter från de olika aktörerna. Viktigt att man 
inte överlappar varandras åtgärder och nyttjar resurserna på ett effektivt sätt. 
En uppgift är att få fler människor i daglig sysselsättning och konkreta åtgärder 
sätts in på individnivå. Individperspektivet är viktigt. Målet är detsamma för 
alla, men verktygen kan variera utifrån vad individen behöver. Språkträning och 
praktik är två centrala åtgärder i Ludvikamodellen.  

Totalt finns det ca 600 hushåll som är aktuella för åtgärder inom 
Ludvikamodellen. Därtill informerar Lars om att det finns ca 100 medflyttare 
som kommer till Ludvika årligen. Medflyttarna är oftast kvinnor som flyttar hit 
till följd av att deras make fått jobb på ABB. De flesta är välutbildade, men 
ändå är det tufft komma in på arbetsmarknaden. Via Samarkand får man ut ca 
30-40 personer årligen.  

––––––––– 
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§ 6  

Aktuella bostadsfrågor i kommunen 
Ulf Rosenqvist, VD för LudvikaHem informerar pensionärsrådet om aktuella 
bostadsfrågor i kommunen. Se bildspel i bilaga 1. 

LudvikaHem har ca 85 procent av hyresrätterna i kommunen. Stor utmaning att 
renovera miljonprogrammets fastigheter, behövs mycket pengar för det 
ändamålet. Viktigt att LudvikaHem bygger attraktiva bostäder, t.ex. i centrum 
och sjönära. Nybyggnation leder till en flyttkedja och längre bak i flyttkedjan 
blir billigare lägenheter lediga.  

Håller på och flyttar in i kommunalhuset i Grängesberg. Finns tre sökbara 
lägenheter kvar i huset. Bygger även Tjädern i centrum. Blir 52 lägenheter. Blir 
ett mixat boende öppet för alla med små och större lägenheter. Åtta lägenheter i 
fyra parhus på Laggarudden. Marklägenheter är det som de flesta efterfrågar på 
”landsbygden”. Tanken är att kunna stycka av dem i framtiden, så man kan 
köpa loss dem.  

Försäljning aktuellt – tre fastigheter (Pluto, nya delen av Gallerian och 
Magnetbacken) är till salu. Oklart ännu om de blir sålda, beror på vad 
marknaden erbjuder för pris. Ställer krav på god ekonomi, god 
fastighetsförvaltning och långsiktigt arbete för att jobba med miljö, energi etc. 
av de aktörer som är intresserade av att köpa fastigheterna. En aktiv 
fastighetsförvaltning behövs för att bland annat frigöra utrymme för lån till 
andra investeringar så som renoveringar och nybyggen.  

LudvikaHem har totalt 251 lägenheter som är 65+ lägenheter. Har gått bra med 
omställningen av tidigare särskilda boenden till 65+ boenden. Fåtal lägenheter 
lediga.   

Finns detaljplan som möjliggör byggnation av ca 150 lägenheter på Folkets hus 
parkeringen (kvarteret Orren). LudvikaHem skulle kunna tänka sig att vara med 
och bygga ett hus, men är ett för stort projekt att ensam bygga allting. Även 
byggnation på Hammarbacken kunde vara ett framtida projekt. Detaljplanen 
där tillåter höga byggnader. Även en del andra framtida projekt, bl.a. Väsman 
strand och kvarteret Svanen (Trädgården).  

Notgården – tanken är att återställa de lägenheterna till vanliga lägenheter, som 
det var innan det blev boende till ensamkommande.  
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§ 7  

Övergången från biståndsbedömt boende till 
seniorboenden i form av hyresrätter 
Lotta Daun Messing och Pernilla Andersson från vård- och 
omsorgsförvaltningen berättar om hur övergången från biståndsbedömt boende 
till seniorboenden gått och vad som är aktuellt för tillfället. Just nu pågår arbetet 
med Säfsgården och Granliden. Bildspelet finns bifogat som bilaga 2. 

  

  



 

Kommunala pensionärsrådet 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
12(14) 

Sammanträdesdatum 
2020-02-20 

 
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 8  

Nya ledningsstrukturen inom äldreomsorgen  
Eva Björsland från vård- och omsorgsförvaltningen, berättar om den nya 
ledningsstrukturen inom äldreomsorgen.  

Eva berättar att hon ganska omgående började titta på organisationen för vård 
och omsorg då hon började som förvaltningschef i maj 2019. Fanns stor 
obalans i organisationen när det gällde ledningsstrukturen. Hade olika titlar 
fastän man jobbade med samma saker och hade även olika stora områden som 
chef, både för områdes- och enhetschefer. Kändes nödvändigt att titta på 
ledningsstrukturen för att kunna möte de utmaningar som finns kopplat till 
bland annat ekonomi.  

Den nya organisationen trädde i kraft den 1 februari 2020. I den är 
förvaltningschef enbart chef över fem verksamhetschefer, 
verksamhetskontroller och ledningsstöd. Ledningsstöd är en ny funktion som 
ska stötta främst förvaltningschef men även hela ledningsgruppen. 

Verksamhetscheferna har påbörjat ett arbete för att se över organisationen i de 
olika verksamhetsområdena. Organisationsschemat för nya och gamla 
organisationen bifogas protokollet, se bilaga 3. 
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§ 9  

Redovisning av den årliga brukarundersökningen 
Cathrine Flodström Backlund, verksamhetskontroller på vård- och 
omsorgsförvaltningen, informerar pensionärsrådet om resultaten i den årliga 
brukarundersökningen. Undersökningen visar vad de äldre tycker om 
äldreomsorgen. Se bilaga 4.  

På Socialstyrelsens hemsida finns en äldreguide, där man kan se kommunens 
fullständiga resultat.   

Cathrine säger att förvaltningen gärna skulle se ökat deltagande i 
undersökningen och har bland annat tittat på Göteborg, där de gör en affisch 
som visar på vad som är bra och dåligt utifrån resultaten av enkäten. En sådan 
affisch skulle kunna delas ut till brukarna, vilket skulle kunna leda till att fler 
svarar på enkäten då man får del av resultatet.  

Känner de boende till värdighetsgarantien? Om man känner till vad man kan 
förvänta sig av boendet kan svaren i enkäten bli annorlunda. Nämnden har gett 
uppdrag till förvaltningen om att se över värdighetsgarantierna, så de blir lite 
mer beskrivande. Åsa Bergkvist räknar med att nämnden ska kunna ta ställning 
till ett förslag detta år.  

  

 
 

http://oppnajamforelser.socialstyrelsen.se/aldreguiden/Sidor/default.aspx
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§ 10  

Övriga frågor 

  
Inga övriga frågor förelåg.  
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